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CÍLE SE NEMĚNÍ, 
JEN POUŽÍVÁME JINÉ PROSTŘEDKY
Rok 2020 byl pro Cech klempířů, pokrývačů a  tesařů ČR, spolek (dále jen cech), velmi významný, oslavil 
v něm čtvrt století svého trvání. Neméně významný je i rok letošní, který je volební. V normálních letech by-
chom o obou událostech referovali, jenže během kovidu je všechno jinak. Dali jsme proto slovo přímo členům 
představenstva cechu, aby vás sami seznámili s tím, jak cech v tomto neobvyklém čase funguje.

(ge)  Cech klempířů, pokrývačů a tesařů ČR, spolek 

Jako první má slovo cechmistr, pan Ivan Dvořák:
Loni byla připravena výroční valná hromada ke 
25. letům existence cechu, ale vzhledem ke všem 
omezením pohybu a setkávání ji nakonec neby-
lo možno v tradičním jarním termínu uskutečnit. 
Korespondenční formou jsme alespoň vykona-
li legislativní minimum, například odsouhlasili 
rozpočet pro daný rok. Setkání s oslavami trvá-
ní cechu jsme se ale nechtěli vzdát, a  tak jsme 
termín přesunuli na podzim a  místo konání do 
Prahy. Celé léto probíhaly náročné přípravy, za-
hrnující i galavečer v Lucerně. Na poslední chvíli 
jsme ale museli zrušit i oslavu v náhradním termí-
nu. Škoda. A letos? Datum konání valné hromady 
bylo nejprve stanoveno v obvyklém jarním termí-
nu, konkrétně 16. dubna, jenže se opakuje loňský 
scénář. Už jsme poučeni, takže termín posunuje-
me vždy o měsíc a čekáme na rozvolnění. Velmi 
rádi bychom se letos sešli opravdu fyzicky. Vo-
lební valná hromada má totiž stanovit nové slo-
žení představenstva na další období, a to je bez 
společného projednání všech názorů téměř ne-
představitelné. Nicméně pokud se nám nepodaří 
se sejít do konce října, budeme nuceni začít opět 
uvažovat o jiné formě volební valné hromady. Sa-
mozřejmě že termínované legislativní náležitos-
ti, jako sestavení rozpočtu, byly opět korespon-
denčně vyřízeny včas.

Členkou představenstva sice není, ale o ak-
tivitách cechu ví téměř vše tajemnice, paní 
Ladislava Kašpárková Dudková:
Cech i  v  době pandemie pracuje stále tak, jak 
tomu bylo v čase, když byl tzv. svět ještě v po-
řádku. Samozřejmě organizace některých věcí se 

změnila, ale podstata zůstává stejná. Moje práce 
se změnila hlavně v tom, že část záležitostí, které 
jsme řešívali v kolektivu fyzicky, dnes projedná-
váme skrze různá počítačová propojení. Takto na 
dálku přes PC probíhá třeba každý měsíc jednání 
představenstva cechu.

Ráda bych taky připomenula jednu úplnou no-
vinku, a tou byla účast cechu na virtuální výsta-
vě Střechy Praha. Výstavy Střechy Praha se sice 
účastníme každý rok, ale letos jsme nevěděli, do 
čeho jdeme a  jak bude výstava probíhat. Nako-
nec se na virtuální výstavu připojilo hodně ná-
vštěvníků, soudíc podle čísel, která jsme obdr-
želi od pořadatelů. Samozřejmě nešlo o výstavu 
v  takovém rozsahu, jako když se koná fyzicky, 
ale lidé, kteří se potřebovali něco dozvědět nebo 
pomoci při realizaci střechy, doufám byli s  naší 
účastí spokojeni.

V oboru střech bylo vynucených virtuálních 
akcí více, včetně tradiční podzimní konferen-
ce, pořádané cechem. Hodnocení této oblasti 
náleží Ing. Martinu Maršíkovi, gestoru tech-
nické sekce:
Byla to čára přes rozpočet. S  tradiční konferen-
cí jsme počítali a  jejím nosným tématem mělo 
být nové vydání Klempířských pravidel (Pravidla 
pro navrhování a  provádění klempířských kon-
strukcí). Přípravě konference jsme věnovali mi-
mořádnou péči, ať už šlo o obsah samotný či vol-
bu vhodného prostředí s dostatečnou kapacitou 
a  špičkovým technickým zázemím. Měla být to-
tiž součástí oslav výročí založení cechu. Nastalá 
situace nás však donutila hodit vynaložené úsilí 

„za hlavu“ a improvizovat, hledat nové cesty. Tak 
vznikl první webinář cechu, kde byla nová Pra-
vidla pro navrhování a  provádění klempířských 
konstrukcí prezentována. Paradoxně se tím infor-
mace o vzniku publikace dostala do daleko širší-
ho okruhu odborného publika, než by umožnila 
konference. Celkově byl náš první webinář hod-
nocen velmi kladně, a  to jak samotnou Řemesl-
nou radou Cechu KPT ČR, tak i posluchači. Ne-
výhodou oproti konferenci ovšem byla absence 
živé diskuse s odborníky. 

V  režimu videokonferencí se odehrával i  závěr 
příprav Klempířských pravidel. Opět to pro nás 
byla nová zkušenost, která na jedné straně zna-
menala určité omezení v  diskusi, ale na druhé 
straně vnesla do debat věcnost a  v  neposlední 
řadě i  úsporu času a  prostředků. Takže říct, že 
nás nekonání konference mrzí, by asi nebylo úpl-
ně přesné. Zkrátka všechno zlé je pro něco dob-
ré. Osvojili jsme si díky tomu nové prostředky ko-
munikace a  myslím, že až nastanou „normální“ 
poměry, jistě je budeme ve vhodných případech 
i nadále využívat. Je však jisté, že osobní setkání, 
živou diskusi v rámci přednášek i neformální de-
baty v kuloárech žádná technika nenahradí. 

Řemeslo z hlediska kvality a počtu pracov-
níků na tom bylo bídně už před kovidem. 
Podařilo se aspoň pokročit dál v otázce mis-
trovských zkoušek, které by mohly situaci ře-
šit? O tom hovoří Jiří Vrňata, gestor řemesla 
a mistrovských zkoušek:
Do začátku loňského roku se pracovalo a dokon-
čovaly se korekce na mistrovských zkouškách, 


